Please Circulate

Cyberseminar on “Environmentally Induced Population Displacements”
18-29 August 2008
The Population-Environment Research Network (PERN) invites you to participate in this upcoming cyberseminar organized in collaboration with the Environmental Change and Security Program (ECSP) of the Woodrow Wilson International Center for Scholars. 

The overall purpose of this cyberseminar will be to determine if there is consensus on the definitional issues as well as on the magnitude of flows, and what the evidence shows from regional studies regarding the relative weight of environmental versus other factors in displacing populations. It will examine the evidence for significant population displacements from areas deemed to be environmentally degraded or excessively hazard-prone. It will also review evidence for migration out of metropolitan areas or industrial zones owing to air pollution or health concerns. We will in particular focus on the type and demographic features of these migratory streams: family or individual moves, age and sex profile of migrants, social and economic characteristics, probability of return, and length of stay at the destination. The cyberseminar will also consider potential future population displacements as a result of climate change, in particular changes in rainfall patterns and sea-level rise, which s ome have claimed will dwarf all contemporary population movements. A more complete description of the seminar and a background paper by Susana Adamo are available on the PERN website at: http://www.populationenvironmentresearch.org/seminars.jsp . 

To participate in this cyberseminar, please read instructions on the PERN website.




Veuillez diffuser
Cyberséminaire sur les déplacements de population causés par l’environnement 
18-29 août 2008
Le Réseau de Recherche sur la Population et l'Environnement (PERN) vous invite à participer à ce cyverséminaire organisé en collaboration avec l’Environmental Change and Security Program (ECSP) du Woodrow Wilson International Center for Scholars. 
L’objectif global de ce cyberséminaire est de déterminer s’il existe un consensus sur les questions de définition ainsi que sur l’ampleur des flux et de chercher à évaluer, à partir d’études régionales, la part relative des facteurs environnementaux et des autres facteurs dans les déplacements de population. Le séminaire examinera les études disponibles sur des déplacements de population importants à partir de zones dégradées sur le plan environnemental ou jugées à risques. Il passera également en revue les études portant sur les migrations hors de zones urbaines ou industrielles liées à la pollution atmosphérique ou à des préoccupations de santé. Une attention particulière sera portée aux caractéristiques démographiques de ces migrations : familiales ou individu elles, âge et sexe des migrants, caractéristiques socio-économiques, probabilités de retour, durée du déplacement. Le cyberséminaire s’intéressera également aux déplacements de population potentiels causés par le changement climatique et, en particulier, la modification des régimes de pluies et l’élévation du niveau de la mer, qui pourraient surpasser en ampleur tous les mouvements de population contemporains.   
Une description plus complète du séminaire et un document de référence en anglais rédigé par Susana Adamo sont disponibles en ligne sur le site web de PERN : http://www.populationenvironmentresearch.org/seminars.jsp .
Pour participer à ce cyberséminaire, veuillez lire les instructions disponibles sur le site web de PERN.
